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Cum va reacţiona Israelul? 

Întrebări retorice şi evaluări anticipatorii. 

 

 

 

 

 

Lovitura primită de statul israelian sâmbătă, 7 octombrie, a fost una uluitoare, 

nu atât din punctul de vedere al capacității combative a armatei israeliene, cât 

mai ales din cauza șocului provocat propriei populații civile: atacată. , 

împușcați în propriile case, luați ostatici. Pe viitor lucrurile nu se întorc, 

granița cu Fâșia Gaza era foarte bine securizată și chiar dacă serviciile de 

informații au avut o greșeală istorică, unde era armata, pentru că nimeni nu 

poate să creadă că primele unități ale IDF, cel puțin la nivel de batalion, se 

aflau la câteva ore distanță de Gaza, atâta timp cât acea graniță era 

considerată un risc foarte mare pentru Israel? 

Multe întrebări fără răspuns, cu atât mai mult cu cât au apărut informații care 

sugerează că serviciile de informații au avertizat, cel puțin într-o anumită 

măsură, despre un posibil atac masiv, dar conducerea politică nu a ținut cont 

de avertisment. 1973 revine în minte tuturor... 
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Dar ceea ce a fost, ceea ce va fi este extrem de interesant și întrebarea care se 

pune, singura care contează, este dacă armata israeliană va intra în Fâșia 

Gaza, pentru că dacă va fi, lucrurile se vor complica enorm. La nivel oficial, 

premierul israelian a anunțat că va urma un război lung și costisitor, din care 

putem trage concluzia că israelienii își vor pune cizmele pe Fascia. 

 Pentru o astfel de operațiune ai nevoie de mulți soldați, resurse suficiente, 

pentru că altfel mergi direct la moarte. Nu știu câte mii sau zeci de mii de 

soldați vor aloca israelienii pentru atacul asupra Fâșiei Gaza, dar chiar dacă 

zona este foarte mică, 360 km² - 41 km lungime și doar 6-12 km lățime, 

populația este extrem de mare, estimată la 2 milioane în 2021. 

Sau cu două milioane de oameni în jurul tău, înghesuiți pe o suprafață de 

mărimea unui degetar, operațiunile militare sunt extrem de greu de realizat, 

pentru că oriunde vei îndrepta pistolul vei avea în față sute de civili. 

Avantajul într-un astfel de cotext îi aparține Hamas, o organizație cu adevărat 

teroristă, fără remușcări, fără constrângeri morale și care va considera că toți 

locuitorii Fâșiei trebuie să se sacrifice pentru nebunia lor.  

Deci, în acest context, este foarte interesant cum va acționa armata israeliană 

pe teren, cum va reuși să facă față atacurilor Hamas, care atacuri vor veni 

imediat, cum vor reuși israelienii să lupte cu membrii Hamas ascunși 

pretutindeni, prin școli și spitale, în mijlocul mulțimii, cu femei și copii ca 

scuturi umane, iar când pierderea de vieți omenești în rândul civililor va 

crește, ce va face guvernul din Ierusalim, ce vor face soldații israelieni 

obișnuiți, oricât de bine ar fi sunt pregătiți, nu cred că sunt pregătiți să vadă 

femei și copii străpunși de propriile gloanțe? Când Hamas va trage cu un 

lansator de rachete asupra unei mașini blindate israeliene, de la fereastra unei 

case, soldații vor riposta, dar șansa este ca în acea casă să fie femei și copii. 

Încă o dată, trebuie subliniat că pentru teroriști chiar și cei de același sânge și 

religie cu ei sunt priviți din punct de vedere militant și dacă mor cu atât mai 

bine, au ceva de arătat pe rețelele de socializare. Teroriştii nu au milă nici 

măcar pentru propriul lor popor. 

Dacă în mijlocul unei mulțimi pașnice, câțiva necredincioși încep să tragă, ce 

să facă israelienii, să tragă din plin?! În acest moment, știrile arată că în Fâșia 
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Gaza se pregătește o operațiune la sol, 150 de mii de rezerviști israelieni sunt 

pregătiți de luptă, alături de arme grele. Cât de eficiente va fi artileria și 

tancurile într-un astfel de război rămâne de văzut, experiența americanilor din 

Irak și mai ales din Somalia nu ne dă multe semne încurajatoare. Densitatea 

foarte mare a populației civile face din Fâșia Gaza un excelent zonă pentru 

combaterea Hamas. Dacă IDF intră în Gaza, Hamas speră că cât mai mulți 

civili palestinieni vor fi uciși, cu atât mai mulți, cu atât mai bine pentru ei. 

 Dar, în același timp, ce opțiune are conducerea statului israelian?! Ce altceva 

de făcut decât să merg după ei, să încerce să distrugă Hamas, să-și recupereze 

ostaticii și, una peste alta, să le spargă capul puțin, dar totul s-ar putea dovedi 

a fi un eșec mediatic de proporții pentru Ierusalim. 

Și, uitându-ne la retorică, nu ar putea fi mai simplu ca fiecare să-și facă 

datoria, ca atacul Hamas să fie respins de la graniță și ca armata israeliană să 

nu fie nevoită să intre de facto în Gaza, o zonă blestemată în care știi. cand 

intri dar habar nu ai cand si mai ales cum vei iesi?! Și s-ar putea ca planul 

Hamas să fie unul din două etape: prima - atacul de sâmbătă, a doua etapă și 

cea mai importantă - atrage armata israeliană în Fâșia Gaza, unde se poate 

întâmpla orice, atâta timp cât Hamas face orice el. vrea, nu-i pasă de nimic, în 

timp ce IDF nu are nici pe departe acest lux și practic se va lupta cu o mână 

legată la spate. 

Pe de altă parte, intervenția israeliană în Fâșie nu poate dura la infinit, fiecare 

zi înseamnă pierderi directe combinate cu deteriorarea imaginii Israelului în 

lume din cauza pierderilor civile. La urma urmei, chiar dacă armata ucide 100 

de membri ai Hamas, cum poate demonstra că ei au fost teroriști și nu niște 

palestinieni dornici de pace? Propaganda și manipularea vor fi de partea 

Hamas, mai ales în țările musulmane, astfel încât o ocupare pe termen lung a 

Fâșiei nu este viabilă, mai ales din punct de vedere mediatic și politic. Nu cred 

că există general în această lume mare care să-l invidieze pe ofițerul israelian 

care va comanda forțele de intervenție. 

În același timp, relațiile dintre Israel și țările arabe păreau să se dezghețe, au 

existat discuții chiar și cu Arabia Saudită, dar în acest moment lucrurile vor 
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degenera și pot extinde conflictul din Sudul Libanului - Hezbollah, atrăgând 

poate Cisiordania - Fatah, există în orice moment. 

 

 

Cum va reacţiona Israelul? Întrebări retorice şi evaluări anticipatorii. 
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Subiect: Lovitura primită de statul israelian sâmbătă, 7 octombrie, a fost 

una uluitoare, nu atât din punctul de vedere al capacității combative a 

armatei israeliene, cât mai ales din cauza șocului provocat propriei 

populații civile. Granița cu Fâșia Gaza era foarte bine securizată și chiar 

dacă serviciile de informații au avut o greșeală istorică, unde era armata, 

pentru că nimeni nu poate să creadă că primele unități ale IDF, cel puțin la 

nivel de batalion, se aflau la câteva ore distanță de Gaza, atâta timp cât 

acea graniță era considerată un risc foarte mare pentru Israel? 

Multe întrebări fără răspuns, cu atât mai mult cu cât au apărut informații 

care sugerează că serviciile de informații au avertizat, cel puțin într-o 

anumită măsură, despre un posibil atac masiv, dar conducerea politică nu a 

ținut cont de avertisment, 1973 revine în minte tuturor... 
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